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Møde i LUU PAU 
Dato: Onsdag den 22. marts 2023 kl. 13-15 
Sted: SOSU FVH, 6. Julivej 67, 7000 Fredericia – lokale 207 
 
 
Mødedeltagere: 
Anne Bak Larsen (SOSU FVH), Henning Troelsen (3F), Kasper Jensen (elev), Karen Birgitte Hove (FOA), 
Mette Kim Bjerre (Vejle Kommune), Peter Søegaard (SOSU FVH) og Tor Reinert (Fredericia Kommune) 
 
Øvrige deltagere: 
Lisbet Sørensen (SOSU FVH) 
 
Afbud: 
Anette Junker Hansen (SOSU FVH) og Vinnie Vinding (SOSU FVH) 
 
 
 
Pkt. 1 Velkommen og orientering om ændringer i LUU PAU 
Karen Birgitte Hove (FOA) er trådt ind i LUU i stedte for Lone Rasmussen. 
Lisbet Sørensen (SOSU FVH) er trådt ud af LUU. 
 
 
Pkt. 2 Godkendelse af dagsorden 
Dagsordenen er godkendt uden yderligere kommentarer. 

 
 

Pkt. 3 
 

Tematiserede oplæringsmål 

Ansvarlig for punktet 
 

Lisbet Sørensen 

Varighed for punktet 
 

20 min. 

Sagsfremstilling 
 

For et par år siden udarbejdede en arbejdsgruppe på tværs af oplæringen og 
skolen forslag til tematisering af oplæringsmål til støtte for, at eleverne og 
oplæringsvejlederne kunne arbejde med temaer og dermed dele 
oplæringsmålene op i færre mål under hvert tema. 
 
Det drøftes, hvorvidt der arbejdes med tematisering i oplæringen. 

Indstilling 
 

LUU bedes beslutte, om der fortsat ønskes en tematisering af 
oplæringsmålene. Hvis det gør sig gældende, skal den nuværende tematisering 
revideres. 

Bilag 
 

 

Konklusion 
 

LUU ønsker fortsat en tematisering af oplæringsmålene, og der nedsættes en 
arbejdsgruppe til revidering af den nuværende tematisering. 
 
Arbejdsgruppen vil bestå af: 
- En repræsentant fra Fredericia Kommune 
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- En repræsentant fra Vejle Kommune 
- En uddannelsesvejleder fra skolen 
- En underviser fra skolen 
 
Der er pt. ikke oplæringspladser på specialområdet, hvorfor dette område ikke 
inddrages. Fredericia Kommune overvejer at inddrage området, og det er et 
stort ønske fra flere af eleverne og skolen. 
 
Kommunerne melder til Mai Ly, hvem deres repræsentant er, og skolen 
udpeger sine repræsentanter. 
 
Skolen indkalder til første møde. Det forventes, at der afholdes 2 møder á 2 
timers varighed, hvoraf det sidste møde evt. kan gennemføres på Teams. 

 
 

Pkt. 4 
 

Lærepladsopsøgende arbejde 

Ansvarlig for punktet 
 

Lisbet Sørensen 

Varighed for punktet 
 

5 min. 

Sagsfremstilling 
 

Orientering om det lærepladsopsøgende arbejde, herunder at der ikke er 
tradition for oplæringspladser hos private udbydere på området, dog er der 
for nylig indgået en aftale for en enkelt elev i Fredericia. 

Indstilling 
 

Til orientering 

Bilag 
 

 

Konklusion 
 

LUU tager orienteringen til efterretning, og Lisbet lægger dokumenterne på 
hjemmesiden. 

 
 

Pkt. 5 
 

Status på uddannelserne 

Ansvarlig for punktet 
 

Anne Bak Larsen 

Varighed for punktet 
 

10 min. 

Sagsfremstilling 
 

GF2 PAU: 
Holdene er kommet godt i gang, og der er kun meget lidt frafald. 
Skolen har en kvote på 78 elever til GF2 PAU og havde næsten dobbelt så 
mange ansøgere. 
 
PAU: 
Holdene kører godt, og PAU 2208 har netop været på en vellykket studietur til 
Amsterdam. 
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Overgangskrav: 
Skolen måles på, hvor mange elever der fortsætter direkte på hovedforløbet 
efter GF2 PAU. Her ligger der et krav på en overgang på 80%, og pt. er vi langt 
fra at nå målet. 
 
Skolens kvote dækker de 5 kommuner, vi samarbejder med, og pt. tager 
Kolding Kommune ingen elever, da kommunen kun uddanner EUV1 på 
området, mens Horsens Kommune normalt kun har taget 6 elever. Horsens 
Kommune vil fremover tage 12 elever. Der vil dog stadig være langt til målet, 
så skolen vil kontakte direktørniveauet i kommunerne vedr. udfordringen. Det 
er et paradoks at skulle afvise mange kvalificerede ansøgere i en tid, hvor der 
efterspørges flere med pædagogisk uddannelse. 

Indstilling 
 

Til orientering 

Bilag 
 

 

Konklusion 
 

LUU tager orienteringen til efterretning. 

 
 

Pkt. 6 
 

Status på rekruttering og efteruddannelse 

Ansvarlig for punktet 
 

Anne Bak Larsen 

Varighed for punktet 
 

10 min. 

Sagsfremstilling 
 

Der er pt. aftalt praktikvejlederkurser i Vejle Kommune og enkeltdagskurser til 
pædagogmedhjælpere. 

Indstilling 
 

Til orientering 

Bilag 
 

 

Konklusion 
 

LUU tager orienteringen til efterretning. 

 
 

Pkt. 7 
 

Spørgeskema fra FEVU 

Ansvarlig for punktet 
 

Anne Bak Larsen 

Varighed for punktet 
 

5 min. 

Sagsfremstilling 
 

Spørgeskemaet til FEVU dækker både PAU og SOSU, og til PAU er det især den 
generelle del samt FKB 2877, der er relevant. Der var ingen yderligere 
kommentarer til spørgeskemaet. Kommentarer kan stadig sendes til Anette 
Junker, da der er svarfrist den 17. april. 
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I Fredericia Kommune er skemaet sendt til en distriktsleder, der svarer Anette. 
Det er en udfordring, at medlemmerne af LUU ikke arbejder med 
efteruddannelse selv. 

Indstilling 
 

Til orientering 

Bilag 
 

 

Konklusion 
 

LUU tager orienteringen til efterretning. 

 
 

Pkt. 8 
 

Oprettelse af evt. EUV1 hold på tværs af Vejle og Fredericia Kommune 

Ansvarlig for punktet 
 

Anne Bak Larsen 

Varighed for punktet 
 

15 min. 

Sagsfremstilling 
 

LUU har på sidste møde drøftet muligheden for at oprette et EUV1 hold fælles 
for Vejle og Fredericia Kommune. Det blev besluttet, at kommunerne skulle 
undersøge muligheden i baglandet inden næste møde i LUU. 
 
Skolen har i mellemtiden modtaget vedlagte brev inkl. bilag fra STUK i forhold 
til forsøg med fleksibel tilrettelæggelse af EUV1, som måske kunne lette 
oprettelsen af et hold. 

Indstilling 
 

Det indstilles til LUU at drøfte EUV1 forløb evt. fleksibelt tilrettelagt samt at 
foretage en beslutning i forhold til den videre proces. 

Bilag 
 

 

Konklusion 
 

Skolen ønsker at have muligheden for den fleksible EUV1 uddannelse, og LUU 
støtter op omkring dette. Skolen sender derfor en tilkendegivelse til STUK. 
 
Både Fredericia Kommune og Vejle kommune er positive overfor at oprette 
EUV1 hold. Fredericia Kommune kan finde 12 elever til et hold, mens Vejle 
Kommune pt. ikke ved, hvor mange elever de kan stille med. Fredericia 
Kommune og skolen går videre med at finde et konkret tidspunkt, hvor holdet 
kan udbydes. 
 
Tor melder tilbage til skolen efter at have undersøgt det i sit bagland. Holdet 
kan udbydes både til Vejle Kommune og frit til alle interesserede – det kræver 
dog et vist volumen for, at holdet kan startes. 

 
 

Pkt. 9 
 

Virksomhedsforlagt undervisning (VFU) på GF2 PA 

Ansvarlig for punktet 
 

Tor Reinert 

Varighed for punktet 
 

5 min. 
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Sagsfremstilling 
 

Der har væres afholdt møde i arbejdsgruppen mellem skolen og Fredericia 
Kommune, og det nye koncept for VFU er nu klart og kommer til at foregå den 
19. og 26. april. 
 
I konceptet er der ikke længere kontakt mellem eleverne og institutionerne før 
VFU’en, da logistikken har være svær. Institutionerne informeres på forhånd 
om VFU’en og indhold, så de er forberedte. På skolen bliver det underviserne, 
der forbereder eleverne til VFU’en. Udover at observere vil der være flere 
konkrete spørgsmål, som eleverne skal arbejde med i VFU’en. 

Indstilling 
 

Til orientering 

Bilag 
 

Bilag: Den reviderede beskrivelse af VFU-opgaven gældende fra den 01.01.23 

Konklusion 
 

LUU tager orienteringen til efterretning. 

 
 
Pkt. 10 Eventuelt 
Skolen arbejder på at finde endnu en elevrepræsentant – det tages med på næste elevrådsmøde. Fremover vil 
skolens direktør deltage på de tværgående elevrådsmøder, hvor valgene til LUU, bestyrelse mm. typisk foregår. 
En opfordring til at også de uddannelsesansvarlige fremhæver elevrådsdeltagelse/repræsentant til LUU mm. ved 
besøg på holdene. En opfordring til, at LUU i præsentationen af sig selv overfor nye elevrepræsentanter uddyber 
formål/sammensætning af LUU som en del at den demokratiske dannelse. 
 
 
 

Referent: Anne Bak Larsen 


